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Vammaisneuvoston kokous 

Aika 

Paikka 

Läsnä 

Poissa 

76. Kokouksen avaus

Tiistai 1.10. 2024 klo 18.01-19.25 

Kaupungintalo, kaupunginhallituksen huone, Raatihuoneenkatu 9 

Johanna Aaltonen, puheenjohtaja 
Maija Aatelo 
Jorma Kiljunen 
Håkan Westerholm  
Kirsti Nuotio 
Mikko Nieminen, varajäsen 
Mari Tammisaari 
Maija Eklöf, sihteeri 

Matti Lehesniemi 
Antti Sinisaari 
Leena Ongley 
Janina Rönning, varajäsen 
Hilkka Reinivuo, varajäsen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.01. 

77. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus
Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

78. Pöytäkirjantarkastajien valinta
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin yksimielisesti Mari Tammisaari, 
Håkan Westerholm. 

79. Esityslistan hyväksyminen
Esityslista hyväksyttiin. 

80. Kansainvälinen vammaistenpäivä 3.12.2024
Vuosi 2025 on vaalivuosi ja 05/25 aloittaa uusi valtuusto. Se myös 
nimeää uuden vammaisneuvoston. Nyt voi tehdä suunnitelmia vain 
puoleksi vuodeksi eteenpäin.  
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Toisin kuin edellisessä kokouksessa oli suunniteltu, kansainvälisen 
vammaistenpäivän aiheena toteutetaan ”Esteetön rakentaminen 
Porvoossa ”.  
Perusteluna oli se, että Porvoon kaupungin esteettömän 
rakentamisen runsaslukuinen asiantuntijajoukko pääsee 
osallistumaan tilaisuuteen 3.12, jossa on mahdollista keskustella 
aiheesta laaja-alaisesti. Keskustelu toteutetaan 
erätaukomenetelmällä.  
Osallistujat ovat: 

o Kaupunkisuunnittelupäällikkö Jarkko Lyytinen 
o Kaupunginarkkitehti Markku Partanen 
o Suunnittelupäällikkö Elina Leppänen 
o Suunnittelija Mikko Nikkanen 
o Vapaa-aikajohtaja Minna Särelä 
o Liikuntatoimen päällikkö Marjo Rantala 

 
Edellinen aihe oli ”Aivoterveys”, joka toteutetaan omana 
tapahtumanaan keväällä 2025.  

 
81. Aivoterveys  

Aivoterveys-tapahtuman toteutusaika tulisi olemaan kevät 2025, 
mahdollisesti viikolla 15. Ajatuksena on, että tapahtumassa olisi  
näytteilleasettajia  
ja tietoiskuja. Neuvosto ideoi tapahtuman sisällöksi mm. 
aivoterveys ja ravinto, palautuminen ja uni sekä musiikkiterapia ja  
aivoterveys. Jäsen Kiljunen kertoi Helsingin yliopiston Laulun 
sanoin – kuorosta, joka mahdollisesti voisi olla osana tapahtumaa. 
Neuvoston pohti myös tapahtuman paikkaa, joka olisi tarpeeksi 
suuri ja esteetön. Tapahtuman suunnittelua jatketaan.  
 

82.  Edellisen kokouksen päätökset  
Kaikki edellisen kokouksen päätökset on laitettu toimeen.  

 
83. Uudenmaan vammaisneuvosto 

Ei ole kokoontunut.   
 

84. Terveiset Itä-Uudenmaan hyvinvointialueen vammaisneuvostosta 
 

Jäsen Westerholm totesi, että kuljetuspalvelu ei toimi edelleenkään 
ja siitä oli paljon keskustelua viime kokouksessa. Toisin kuin 
aiemmin, nyt kaiken materiaalin saa myös ruotsiksi. 
10.10.2024 on Teams-kokous, jossa keskustelu palveluiden 
parantamisesta jatkuu. Westerholm totesi, että palveluita ei saa 
enää huonontaa, koska silloin ei enää lääkärin soittaminenkaan 
onnistuisi.  
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Jäsen Aatelo kertoi, että aluehallitus 06/24 päätti 
vammaisneuvoston toimintaohjeen muuttamisesta. Perhe- ja 
sosiaalityön vastuualuejohtajina ovat viranhaltijoina Maritta 
Koskinen ja Ilona Koskenniemi. Koskenniemen tilalle tulee Hanna 
Kaunisto. Aatelo totesi vielä, että lausuntapyyntöjä ei ole juurikaan 
ollut.  
 
Hyvinvointialueen vammaisneuvoston pöytäkirjat ovat luettavissa: 
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-
nuorisovaltuusto/  

 
 

85. Terveiset kuljetuspalvelun asiakasraadista 
Jäsen Tammisaari kertoi, että 23.9 oli kokous. Maritta Koskinen oli 
saanut tiedon päätöksestä, että asiakasraati lakkautetaan. Vielä ei 
tiedetä miten tulevaisuudessa toimitaan. Yksi kokous on vielä 
päätetty pidettävän.  
 

86. Muut asiat  

• Toimintasuunnitelma 2025 
Kaikille jäsenille lähetetään vuoden 2025 hahmoteltu 
toimintasuunnitelma tutustuttavaksi 5.11 kokouksen käsittelyä 
varten. Tavoitteena on, että toimintasuunnitelma voidaan 
hyväksyä joulukuussa -24 tai viimeistään tammikuussa -25.  
 

• Vaalipaneeli 
Varajäsen Nieminen ehdotti, että vammaisneuvosto järjestäisi  
vaalipaneelikeskustelun tulevana kunta- ja aluevaalivuonna 
2025. Ehdotus sai kannatusta siten, että vaalipaneelikeskustelu 
järjestettäisiin vain kuntavaaliehdokkaille, koska kysymyksessä 
on kaupungin vammaisneuvosto. Asia lisätään ensi vuoden 
toimintasuunnitelmaan.  

 

• Itä-Uudenmaan esteettömyys- ja saavutettavuusohjelma 
Hyvinvointialueen Jukka Suhonen ylläpitää esteettömyys- ja 
saavutettavuusohjelmaa. Porvoon kaupungin 
hyvinvointikoordinaattori yhdessä vammaisneuvoston kanssa 
on sanoutunut irti tästä ohjelmasta, koska vammaisneuvoston 
vaikuttaminen tapahtuu jo laajemmin ja nopeammin. Kaupunki 
tekee erinomaista yhteistyötä vammaisneuvoston kanssa; 
kokouksissa käy vierailijoina eri yksiköiden asiantuntijoita, 
joiden kanssa on hyvää keskustelua ja asioita saadaan näin 
pidemmälle suoralla vaikuttamisella.  
 
Vammaisneuvosto ei kuitenkaan sulje pois 
esteettömyyskävelyitä. Se voi nimetä jäsenen toimimaan 

https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
https://itauusimaa.fi/tietoa-meista/paatoksenteko-2/neuvostot-ja-nuorisovaltuusto/
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kokemustoimijana esteettömyys- ja saavutettavuusohjelmassa, 
mikäli on kysymyksessä sellainen projekti, jossa sitä tarvitaan.  
 
Torin tulevat muutostyöt tarvitsisivat esteettömyyskävelyä 
pyörätuolilla ja valkoisella kepillä. Sihteeri selvittää 
muutostöiden aikataulun ja sopivan ajankohdan kävelylle.  
 
Taidetehtaan fasiliteettien esteettömyyden parantaminen on 
tulevan pyöreän pöydän keskustelun aiheena. 
Hyvinvointikoordinaattori Petra Bärlund-Hämäläinen toimii 
tämän asian koordinoijana. Vammaisneuvostosta keskusteluun 
osallistuu puheenjohtaja Johanna Aaltonen, varapuheenjohtaja 
Maija Aatelo ja jäsen Mari Tammisaari.  Jäsen Antti Sinisaarta 
ja Leena Ongleytä kuullaan myös. BioRexin edustus osallistuu 
myös keskusteluun.  

 

• Vammaispalvelulaki 
Lakia käsiteltiin 1.10.2024 sosiaali- ja terveyslautakunnassa ja 
budjetin lähetekeskustelussa laki hyväksyttiin. Tavoitteena on 
kuitenkin vielä tehdä pykäläehdotus eri mieltä olevien liittojen 
kanssa, jolla saataisiin lain soveltamisalan pahimmat pykälät 
pois. On keskusteltu eri järjestöjen lakimiesten kanssa asiasta.  

 

• Porvoon yhdistyskeskus on sanonut 30.9.2024 
vuokrasopimuksen irti WSOY-talossa.  
 

• Historian vallattomat - Näkökulmia vammaishistoriaan 
https://www.youtube.com/watch?v=3z8nNBROIOg 
Loppupuolella n. 1:40 alkaa tarinointi menneistä 
aktivistitempauksista 

  

• Vammaispolitiikka 2020-luvulla: Miksi yhteiskunta pettää 
vammaiset?  
1.0.mp4. Ei ole tietoa, kuinka kauaksi aikaa tallenne jää nettiin. 
Siksi video on kopioitu pilveen, Maija Aatelon OneDrive-
kansioon, johon tuo linkki on. 
Ellei aukea, ilmoita ongelmasta suoraan maija.aatelo@saagar.fi 

 
• Tulevat tapahtumat 

o 3.12 kansainvälinen vammaistenpäivätapahtuma 
kirjastolla 

o Aivoterveyspäivä keväällä 2025 
o Vaalipaneeli Porvoon kaupungin kunnallisvaalien 

ehdokkaille 04/25 
o Tutustuminen Nimbus-taloon 

https://www.youtube.com/watch?v=3z8nNBROIOg
https://1drv.ms/v/s!AkCRGNhhWVtirPRF3Mb2ghs_Z_qH7g?e=pBF0is
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Kompassi muuttaa näillä näkymin joulukuussa -24 

Nimbus-taloon.  Vammaisneuvosto tekee 

tutustumiskäynnin 2025 alkupuolella.  

 

• Mahdollisia vierailijoita tuleviin kokouksiin: 
 

o Itäuudenmaan hyvinvointijohtaja Max Lönnqvist 5.11 
o Porvoon uusi kaupunginjohtaja 5.11 
o Suunnittelupäällikkö Elina Leppänen 3.12 
o Kaupungin sähköinsinööri Sakke Poutakivi 3.12  

 
 

 
87. Seuraava kokous 5.11 Kaupungintalolla, kaupunginhallituksen kokoushuoneessa, 

Raatihuoneenkatu 9.  
 

88. Kokouksen päättäminen   
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.25 
 
 
 

Johanna Aaltonen  Maija Eklöf 
puheenjohtaja  sihteeri 

 

 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Mari Tammisaari   Håkan Westerholm 

 
Liitteet          -      

 


